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5. Informacja na temat skutków finansowych i organizacyjnych 

w sytuacji uchylenia Uchwały Nr XXXJ186/21 
i Uchwały Nr XX VIII/168/20. 

W odpowiedzi na zapytania Radnych uczestniczących w posiedzeniu Komisji 
Oświaty w dniu 25 marca 2021 r. Wydział  Oświaty, Zdrowia, Kultury i Sportu informuje 
o konsekwencjach wycofania uchwały o umieszczeniu oddziałów przedszkolnych w szkołach 
podstawowych oraz uchwały zmieniającej obwody szkolne. 

Wycofanie obu uchwał  wprowadzi duży chaos organizacyjny i dezinformację  wśród 
rodziców, dla których zmienione zostały obwody szkolne oraz rodziców dzieci 6-1etnich, 
którzy od grudnia 2020 r. wiedzą  o przejściu ich dzieci do swojej szkoły obwodowej. 

Kolejną  konsekwencją  wycofania uchwał  będzie wstrzymanie rekrutacji dzieci do szkół  
i oddziałów przedszkolnych w szkołach, ponowne przeprowadzenie procedury opiniowania 
sieci szkół, uzyskanie opinii związków zawodowych, Kuratora Oświaty oraz podjęcie nowej 
uchwały (opinia prawna w załączeniu). 

Przesunięcie w czasie rekrutacji spowoduje nieutworzenie arkuszy organizacyjnych szkół  
w ustawowym terminie oraz niezaakceptowanie ich przez Kuratora Oświaty. 

Obie wprowadzone uchwały miały na celu zapewnienie stabilizacji dzieciom, które po okresie 
przedszkolnym swoją  naukę  kontynuowałyby przez kolejne lata w jednej szkole bez 
konieczności ciągłej zmiany otoczenia. W przypadku wycofania uchwał  takiej stabilizacji 
zabraknie, nie tylko dzieciom i ich rodzicom, ale także dyrektorom przy konstruowaniu 
kolejnych arkuszy organizacyjnych a Wydziałowi Oświaty przy planowaniu racjonalnych 
wydatków na świdwińską  oświatę. 

Przyjęta uchwała o zmianie obwodów dawała gwarancję  równomiernego umieszczenia 
obecnych sześciolatków w siedmiu klasach pierwszych. Na tej podstawie opracowano 
i zatwierdzono plany finansowe dla szkół. Wycofanie uchwały o obwodach może 
spowodować  konieczność  utworzenia dodatkowej klasy pierwszej, co pociągnie za sobą  
skutki finansowe w wysokości około 100.000 zł  rocznie, przeznaczonych na wynagrodzenia 
nauczycieli. Ponieważ  wzrost ilości klas nie skutkuje wzrostem subwencji oświatowej, koszt 
powstania dodatkowego oddziału trzeba będzie sfinansować  z budżetu miasta. 

Wprowadzając uchwałę  o nowej sieci szkół  mieliśmy na celu utworzenie wielociągowości 
w naszych szkołach. Korzyści z tego wynikające to m.in. wyrównywanie szans, zapewnienie 
konkurencyjności, przeciwdziałanie marginalizacji, rozwarstwieniu społeczności lokalnej, 
integrowanie się  grup społecznych, nauka tolerancji, wzajemnego szacunku i pomocy oraz 
poszanowanie „inności" drugiego człowieka, rozwijanie wśród grup rówieśniczych 
niezbędnych kluczowych kompetencji społecznych: rozwiązywania problemów, nauki pracy 
grupowej - partnerskich postaw (koniecznej do pracy w przyszłości), tworzenia i realizacji 
projektów, identyfikowania się  z grupą  społeczną, kształtowania własnej tożsamości, 
niezależności i odwagi. 

Skutki finansowe związane z ewentualnym uchyleniem Uchwały Nr XXX/l 86/2 1 
i Uchwały Nr XXVIII/1 68/20 będą  możliwe do oszacowania po zakończonej rekrutacji do 
szkół  podstawowych i oddziałów przedszkolnych. 
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